
تعوي�ق انتخابات 
سعيد احمديان

    گزارش
فدراسيون فوتبال 
به بهان�ه مخالفت 
فيفا و اصلاح اساسنامه فدراسيون در حالي کليد 
خورده است که گفته مي شود برخي از داخل کشور 
به فدراسيون جهاني فوتبال براي سنگ اندازي در 
مسير مجمع انتخاباتي 25 اس�فند خط داده اند.

ساختمان معروف کوچه دوم خيابان سئول جنوبي 
تهران روزهاي پرخبري را پش��ت سر مي گذارد. 
اگرچه ش��يوع ويروس کرونا خيلي از جلسات و 
مسابقات ورزشي را لغو کرده، اما فدراسيون فوتبال 
با توجه به مجمع انتخاباتي 25 اس��فند روزهاي 
شلوغي را تجربه مي کند. در چنين شرايطي نامه 
فيفا براي تعوي��ق انتخابات تا اصلاح اساس��نامه 
فدراس��يون فوتبال، برگزاري مجمع انتخاباتي را 
در 25 اس��فند در هاله اي از ابهام قرار داده است، 
مسئله اي که سبب شده شک و شبهه هاي زيادي 
درباره چرايي نامه فيفا در آستانه انتخابات به وجود 

آيد و آن را مشکوک جلوه دهد.
   سر کار گذاشتن فيفا تا ماه انتخابات!

در حالي که روال برگزاري انتخابات فدراسيون 
فوتبال ب��ا ثبت ن��ام نامزدها و در ادامه بررس��ي 
م��دارک و تأيي��د صلاحيت ها پي��ش مي رفت، 
نامه فيفا در تاريخ پنجم اسفند ماه به فدراسيون 
فوتبال مع��ادلات را بر هم زد. در اي��ن نامه فيفا 
اعلام کرده بود که چهار ب��ار در تاريخ های 15 و 
26 مهرماه، 20 آذرماه و 26 دی ماه از فدراسيون 
ايران خواسته اساس��نامه را اصلاح کند، اما اين 
کار انجام نش��ده اس��ت. در اين نامه ايرادهايی 
همچون چرا  آيين نامه ای برای انتخابات نداريد، 
چرا کميته انتخابات نداريد و کميته اس��تيناف 

انتخابات در اساسنامه وجود ندارد، از فدراسيون 
گرفته شده اس��ت. همچنين فدراسيون جهانی 
اعلام کرده بود که وزير ورزش و معاون او نبايد در 

انتخابات ايران حق رأی داشته باشند. 
در پايان اين نامه آمده است: »به رغم اينکه چهار 
بار با شما )فدراس��يون ايران( مکاتبه کرده ايم، 
ش��ما هيچ جوابی به ما نداده ايد و اي��ن مغاير با 
قوانين فيفاست. شما به مکاتباتی که انجام شده 
احترام نگذاش��تيد. به شما )فدراس��يون ايران( 
ابلاغ می ش��ود؛ اساس��نامه ای را که با همکاری 
کارشناس��ان ما در واحد حقوقی فيفا تهيه شده 
مصوب و برای ما ارسال کنيد، در غير اين صورت 

برگزاری انتخابات از نظر ما قانونی نيست.«
عدم اقدام از سوی مس��ئولان فدراسيون فوتبال 
برای ب��ه تأييد رس��اندن اساس��نامه ب��ا وجود 
تأکيدهاي چندباره فيفا، از موضوعات قابل تأمل 
در آستانه انتخابات 25 اسفند فدراسيون فوتبال 
اس��ت. با وجود بي توجهي فدراسيون فوتبال به 
درخواس��ت فيفا، ابراهيم ش��کوري، سرپرست 
دبيرکلي فدراس��يون فوتبال پ��س از نامه فيفا، 
هشتم اسفند ماه با تأييد دريافت اين نامه اينطور 
توضيح داد: »ايراداتی به اساسنامه گرفته شده و ما 
پاسخ آن را برای شان ارسال کرديم. من احساس 
می کنم در فيفا اطلاعات کافی از اساس��نامه ما 
وجود ندارد که اين مطال��ب را عنوان می کنند. 
ما پاسخ داده ايم و تمام تلاش��مان را می کنيم تا 

انتخابات در تاريخ خودش برگزار شود.«
با وجود توضيحات فدراس��يون فوتبال، فيفا باز 
هم قانع نش��د و دوشنبه 12 اس��فند در نامه اي 
ديگر ضمن پافشاری بر موضع قبلی خود تأکيد 
کرده که انتخابات فدراس��يون فوتبال ايران در 

چنين شرايطی نبايد برگزار شود. فيفا همچنين 
از فدراسيون خواسته که اصلاح اساسنامه را در 
دستور کار خود قرار دهد. چند ساعت پس از نامه 
دوم فيفا، ابراهيم ش��کوری، سرپرست دبيرکل 
فدراس��يون فوتبال که دبير مجم��ع انتخاباتی 
فدراسيون هم هس��ت از برگزاري انتخابات در 
تاريخ 25 اسفند خبر داد: »با توجه به مکاتبات  
صورت گرفته و مسائل مطرح شده در نامه فيفا 
در تلاش هس��تيم تا در کمترين زمان ممکن به 
پرسش ها و ابهامات پاسخ دهيم و با فيفا به توافق 

برسيم تا انتخابات در موعد مقرر برگزار شود.«
   از داخل به فيفا راپورت مي دهند

ايرادات فيفا به اساسنامه فدراسيون فوتبال و تأکيد 
فدراسيون جهاني فوتبال مبني بر عدم برگزاري 
انتخابات تا اصلاح نش��دن اساسنامه در شرايطي 
اس��ت که برخي گمانه زني ها درب��اره خط دادن 
داخلي ها به فيفا براي تعويق انتخابات مطرح شده 
است. در اين زمينه خبرگزاري تسنيم 9 اسفند ماه 
در مطلبي قابل تأمل به اين موض��وع پرداخته و 
نوشته است: »نداشتن آيين نامه انتخاباتی، نداشتن 
کميته انتخابات و نداشتن کميته استيناف که با 
توجه به ضميمه الف اساسنامه يا همان آيين نامه 
انتخاباتی مشخص شد، اين ايرادهای فيفا مستند 
نيس��تند. اينکه چه کس��انی چنين مسئله ای را 
به فيفا گفته  و اعلام کرده اند فدراس��يون فوتبال 
آيين نامه انتخاب��ات ندارد، درخور توجه اس��ت. 
حتی اين سؤال مطرح می شود که چرا آيين نامه 

انتخاباتی به اطلاع فيفا نرسيده بود.«  
در همين راستا احسان قاضی زاده هاشمی، نماينده 
مجلس و عضو فراکس��يون ورزش هم حساسيت 
فيفا به اص��لاح اساس��نامه را ناش��ی از کددهی 

نهاد های داخلی می داند و می گويد: »ابهاماتی که 
به وجود آمده، ابهامات الزاماً قانونی نيست و ابهامات 
مديريتی برای ماندن در فدراسيون است، اما سؤالی 
که در اين بين مطرح است اينکه نامه نگاری ها چرا 
الان بايد اتف��اق بيفتد؟ قطع��اً کدگذاری هايی از 
داخل به خارج شده است. نبايد انتخابات مهندسی 
شده داشته باشيم. مدعی هستيم مداخله ای که 
صورت می گيرد توسط دوستانی است که دنبال 
مهندسی انتخابات هس��تند. افراد بازنشسته که 
ثبت نام کرده اند قطعاً کاری خلاف قانون داخلی 
انجام داده اند. در فيفا هم احترام به قوانين داخلی 

اشاره شده که با مداخله متفاوت است.«
البته شائبه  ديگري در اين باره مطرح شده است و 
آن کوتاهي فدراسيون فوتبال در اصلاح اساسنامه 
فدراسيون فوتبال به رغم تذکر چندباره مسئولان 
فدراسيون جهاني فوتبال است. در اين باره گفته 
مي شود شايد اين کوتاهی را عده ای خاص انجام 
داده اند که با اساسنامه جديد منافع شان به خطر 
می افتاد و با جلوگيری از تأييد آن دست ش��ان 
برای تفسير اساسنامه به  سود خود بسته  می شد.

   فوتبال رئيس مي خواهد
حال در چنين شرايطي برگزاري انتخابات فدراسيون 
فوتبال با توجه به حساسيت فيفا با چالش هايی همراه 
شده و شائبه ها درباره لغو مجمع انتخاباتي 25 اسفند 
بالا گرفته است. با وجود چنين مسائلي به نظر مي رسد 
مسئولان فدراسيون فوتبال در راستاي عملي کردن 
صحبت هاي شان درباره برگزاري انتخابات در زمان 
تعيين شده بايد با رايزني با فيفا اجازه ندهند فوتبال 
که در ماه هاي اخي��ر با چالش هاي زي��ادي روبه رو 
اس��ت، همچنان بدون رئيس بماند، مسئله اي که 

نابساماني هاي  فوتبالمان را افزايش خواهد داد.
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فريدون حسن

دنيا حيدري

روزنامه آس  - اسپانيا

 ترسی که کرونا 
به جان جهان فوتبال انداخته است

ويروس کرونا همچنان روی جهان ورزش تأثير می گذارد و اين اثر روی 
فوتبال هر بار بيشتر ديده می ش��ود. اين بيماری که بازی های زيادی را 
در نقاط مختلف جهان لغو کرده، ممکن اس��ت در برگزاری يورو2020 
هم اختلال ايجاد کند، چراکه برای نخستين بار يورو قرار است در سطح 
گسترده ای )از لحاظ ميزبانی( و در 12 ش��هر )آمستردام، باکو، بيلبائو، 
بخارست، بوداپست، کپنهاگ، دوبلين، گلاس��کو، لندن، مونيخ، روم و 
سن پترزبورگ( از 12 کشور اروپايی برگزار شود و همين مسئله در واقع 
بزرگ ترين نگران��ی يوفا در 100 روز باقيمانده تا يورو2020 اس��ت. در 
چنين شرايطی فشاری که روی کشورها برای پيشگيری از شيوع کرونا 
وجود دارد نگرانی های زيادی ايجاد کرده است. اگرچه تا امروز يوفا برنامه 
بازی ها را تغييری نداده، با اين حال ناآرام��ی زيادی وجود دارد. کميته 
اجرايی يوفا اين روزها در حالی در آمستردام جلساتی را برگزار می کند که 
يک چشمش به سازمان بهداشت جهانی است و چشم ديگرش به اتحاديه 
جهانی بازيکنانFIFPro  که نگران وضعيت سلامتی فوتباليست ها و 
مبتلا شدن  آنها به اين ويروس اس��ت، خصوصاً که اينفانتينو نيز به اين 
مسئله واکنش نش��ان داده اس��ت: »چيزی را رد نمی کنم، اما اميدوارم 
مجبور به لغو بازی ها نشويم. در هر صورت تصميم  تعيين کننده ای خواهد 
بود، چون شرايط در هر کشور متفاوت است.« سخنگوی يوفا هم دوشنبه 
اعلام کرد هر تصميمی گرفته  شود بستگی به دولت  کشورها دارد. با وجود 
اين تهديد لغو يورو 2020 در حال پيشرفت است و ترس زيادی به وجود 
آمده، خصوصاً که کشورهايی همچون ايتاليا، فرانسه و سوئيس بازی های 
زيادی را لغو کرده اند و کشور بعدی می تواند انگليس باشد که قصد دارد 
ديدار دوستانه برابر ايتاليا در تاريخ 27 مارس در ومبلی را لغو کند. بوريس 
جانسون، نخس��ت وزير انگليس هم منع حضور تماشاگران از حضور در 
ورزش��گاه ها را برای ۴5 روز رد نکرد. بدون ترديد تجمع هزاران هوادار 
در تمام قاره می تواند موجب شيوع بيش��تر اين ويروس شود، اما گفته 
می شود قرار است از دولت  هر يک از کشورهای ميزبان پرسيده شود که 
اگر اين بيماری گسترش پيدا کند، چه کاری بايد انجام دهند. با اين حال 

دست آخر اين يوفاست که بايد در اين خصوص تصميم بگيرد.

پرسپوليس در فضاي بسته!
بلاتکليفي تيم هاي ليگ برتري و تعويق مسابقات به دليل شيوع ويروس هر 
کدام از تيم ها را به سمت و سويي سوق داده است. برخي تمرينات شان را 
تعطيل کرده اند و برخي نيز جسته و گريخته آفتابي مي شوند. در اين ميان 
ظاهراً يحيي گل محمدي، سرمربي پرسپوليس با وسواس بيشتري پيگير 
آمادگي شاگردانش است. سرمربي پرسپوليس تيمش را به فضاي بسته و 
سالن بدنسازي برده تا هر طور شده آمادگي شان را حفظ کنند. گل محمدي 
اغلب ساعات تمرين را در اين سالن برگزار مي کند تا مردانش در محيطي 
سالم تر آماده ادامه رقابت هاي ليگ برتر شوند، هرچند که شنيده ها حاکي از 
آن است که تمرين امروز سرخ ها در ورزشگاه شهيد کاظمي برگزار مي شود 

تا شايد سرخ ها زياد از شرايط تمرين عادي فاصله نگيرند.

 کميته بين المللي پارالمپيک: 
جای خالی سيامند پر شدني نيست

پناهنده هاي جودو عليه ایران !
فدراسيون جودو       حاشيه
در حال��ی برای 
حضور در دادگاه بين الملل��ي حکميت ورزش و 
نقض تعليق اين رشته ورزشي آماده می شود که 
فدراس��يون جهانی برای پيروزی در اين پرونده 
ليست بلندبالايی از شاهدان را آماده حضور در اين 
جلسه کرده است تا تعليق جودوي ايران همچنان 
ادامه داش��ته باش��د. خبرگزاري مهر ديروز در 
گزارشي نوشت: »جلسه دادگاه حکميت ورزش 
برای رس��يدگی به پرونده ش��کايت فدراسيون 

ج��ودوی اي��ران در خص��وص تعليق از س��وی 
فدراسيون جهانی، 20 فروردين ماه در سوئيس 
برگزار خواهد شد. پرونده ای که به نظر می رسد با 
توجه به اظهارنظر چند ماه قبل توماس باخ نتيجه 
آن به سرنوشت ورزش کشور بستگی دارد. در بين 
اسامی فوق نيز نام سعيد ملايی، محمد منصوری 
و وحيد س��رلک به عنوان س��ه ايرانی هم ديده 
می شود که قرار است برای شهادت عليه جودوی 
ايران و حمايت از ادعاهای کذب فدراسيون جهانی 

در دادگاه حاضر شوند.«

لزوم پيشگيری از ابتلا به ويروس 
شميم رضوان
      بازتاب

کرون��ا، اردوهای تيم ه��ای ملی 
کش��تی آزاد و فرنگی را هم مثل 
بسياری از رويدادهای ورزشی دنيا لغو کرده، آن هم در شرايطی که 
دوبنده پوشان خود را مهيای حضور در مسابقات انتخابی المپيک 
قرقيزستان می کردند. رقابت هايی که اتفاقاً آن هم به دليل کرونا لغو 
ش��د. با وجود اين لغو اردوها و تمرينات متمرکز تيم ملی مانع از 
اجرای برنامه های آماده سازی فرنگی کاران نشده و تنها برنامه های 
مدون کادر فنی را دستخوش تغييرات کرده است. در واقع کادر فنی 
کشتی فرنگی ايران خيلی زود خود را با شرايط وفق داده و راهکاری 
يافته برای آنکه حتی در زمان تعطيلی اردوها نيز گوش شکسته های 
ايران از برنامه های تمرينی و آماده سازی خود عقب نمانند. طبق 
گفته های جعفری، سرپرست تيم ملی کشتی فرنگی، شاگردان بنا 
در روزهايی که اردوها به دليل شيوع کرونا لغو شده اند، از طريق 
فضای مجازی تمرينات خود را پيگيری می کنند: »تعطيلی اردوها 

و لغو مسابقات گزينشی قرقيزستان تمامی برنامه های متوليان 
کش��تی را تغيير داد. ما نيز با تبعيت از سياس��تگذاران ورزشی و 
بهداشتی کشور اردوها را لغو و فرنگی کاران را به مرخصی فرستاديم، 
اما اين تعطيلی به معنای توقف تمرين��ات و دوری از برنامه های 
آماده سازی نيست، چون هنوز مشخص نشده تا چه زمانی بايد اين 
وضعيت ادامه داشته باشد. در نتيجه بچه ها بايد طوری عمل کنند 
که هر لحظه برای بازگشت به تمرينات و حضور در گزينشی المپيک 
آماده باشند. به همين دليل مربيان و کادر فنی گروهی را تشکيل 
دادند ت��ا از طريق فض��ای مج��ازی بتواني��م از آخرين وضعيت 
فرنگی کاران مطلع شويم و مربيان به طور روزانه برنامه های ويژه 
برای هر کدام از فرنگی کاران را برای آنها ارسال می کنند و مدام با 
آنها در ارتباط هستند و هيچ کدام از بچه ها در اين مدت از تمرينات 
دور نيستند و همواره زير نظر کادر فنی قرار دارند، چراکه ما هنوز 
سه سهميه المپيک را کسب نکرديم و بايد برای تکميل شدن تيم 
ملی در المپيک، اين سه سهميه باقی مانده را هم به دست آوريم.«

 تمرینات مجازی فرنگی کاران 
در طول تعطيلی اردو

ورزش اي��ران       چهره
در  همچن��ان 
شوک درگذش��ت ناگهاني س��يامند رحمان 
قهرمان بلند آوازه وزنه برداري معلولان جهان 
است. اتفاق تلخي که واکنش غم انگيز مسئولان 
کميته بين المللي پارالمپيک را به همراه داشته 
است. در اين زمينه ديروز اندرو پارسونز رئيس 

کميته بين المللی پارالمپيک با صدور پيامی به 
محم��ود خس��روی وفا رئي��س کميت��ه ملی 
پارالمپيک ايران، ضايعه درگذش��ت سيامند 
رحمان را به وی تس��ليت گف��ت. در متن پيام 
رئيس کميته بين المللی پارالمپيک آمده است: 
»زمانی که خبر درگذشت سيامند را شنيدم، 
ان��دوه فراوانی بر م��ن غالب ش��د. اينجانب به 
نمايندگی از همه جنب��ش پارالمپيک اذعان 
می کنم که جای خال��ی او همواره باقی خواهد 
ماند. به واقع هيچ گاه لحظه بالا بردن وزنه 300 
کيلوگرمی در ريو فراموشمان نخواهد شد؛ وی 
همواره سبب درخشش کشور ايران و همچنين 
جنبش پارالمپيک در سراس��ر جه��ان بود. او 
فردی دوست داشتنی، خونگرم و از شخصيت 
والايی برخوردار بود و از اينکه افتخار آشنايی با 
وی را داشتم، به خود می بالم. لطفاً مراتب تأسف 
و تألم فراوان اينجانب را به خانواده، دوستان و 
هم��ه هم��کاران گرام��ی در کميت��ه ملی 
پارالمپيک ايران برسانيد. در اين شرايط 
دشوار خانواده پارالمپيک خود را در غم 

شما شريک می داند.«

ستون پنجم در سئول جنوبي!
حاشيه اي بر مخالفت فيفا با برگزاري انتخابات فدراسيون فوتبال در صورت عدم اصلاح اساسنامه

چالش هاي فراکرونایي  ورزش
ورزش کشور با يک چالش جديد و البته بسيار جدي مواجه است. هرچند 
ويروس کرونا شايد باعث به تعويق افتادن المپيک 2020 شود، اما به طور 
حتم تأثيري در برگزاري حتمي مسابقات انتخابي اين رقابت ها نخواهد 
داشت. مسابقاتي که در نهايت در يک کشور و حتي شايد بدون تماشاگر 
برگزار شود، جايي که حضور در آن چالش جديد و جدي  ورزش ماست.

چند رشته مهم ورزش کشور از جمله کش��تي اين روزها با اين معضل 
روبه رو هستند که چگونه و با چه شرايطي؛ اولاً خود را آماده رقابت هاي 
انتخابي کنند و ثانياً چگونه خودشان را به محل برگزاري رقابت ها برسانند. 
در مورد اول مربيان اين روزها سخت در تلاش هستند تا حتي به صورت 
کنترل از راه دور و مجازي تمرينات شاگردان شان را زير نظر داشته باشند، 

اما مشکل اصلي دومين مسئله است.
اولين مشکل المپيکي ها براي کسب سهميه مسئله پرواز به کشورهاي 
ميزبان مس��ابقات است. در ش��رايط کنونی پرواز مس��تقيم از ايران به 
هيچ وجه ممکن نيس��ت و بدتر اينکه ش��ايد تا چند ماه آينده هم ادامه 
داشته باشد. دومين مشکل هم بعد از رسيدن به مقصد اتفاق می افتد و 
آن چيزی نيست جز اينکه ورزشکاران کشورمان بايد قرنطينه 1۴ روزه 
را تجربه کنند، ش��رايطي که به طور حتم تأثير مستقيمی روي آمادگي 

جسماني و روحي آنها خواهد داشت.
البته مسئولان ورزش کش��ور در اين ميان يک فرصت استثنايي براي 
برنامه ريزي و پيدا کردن راه حل اين دو مش��کل پيش رو دارند. در حال 
حاضر به دليل تب بالاي ش��يوع کرونا در جهان تقريباً تمامي مسابقات 
ورزشي رو به تعطيلي است و بعيد به نظر مي رس��د که تا يک ماه آينده 
مسابقه اي برگزار شود. بنابراين بايد از اين فرصت استفاده کرد؛ براي رفع 
مشکل اول مي توان پروازهاي غيرمستقيم را تدارک ديد تا ورزشکاران 
هرچند با تغيير چند پرواز، اما به مقصد می رسند و در مسابقات حضور 
می يابند. براي گريز از معضل دوم هم اين راه حل وجود دارد که همين جا 
در ايران براي هر ورزش��کار پرونده سلامت تش��کيل داد، درست مانند 
آنچه قبل از المپيک اتفاق مي افتد و وادا همه چيز را تحت کنترل خود 
درمی آورد. مي توان سلامت ورزشکاران اعزامي به مسابقات انتخابي را به 

تأييد سازمان بهداشت جهاني رساند تا مشکل قرنطينه حل شود.
البته نبايد از ياد ببريم که اين امور نيازمند برنامه ريزي و مديريت توانا و 
کاربلد است که اميدواريم حداقل در اين يک مورد آقايان مسئول با برنامه 
جلو بروند تا کمترين مش��کل گريبان ورزش و ورزشکارانمان را بگيرد. 
بايد نشست و برنامه ريخت و از کارشناسان طرح و برنامه خواست، والا 
اگر بنشينيم و نگاه کنيم يا اينکه ساده لوحانه اميدوار باشيم کشورهاي 
ميزبان با ما راه بيايند، اين فرصت خوب هم از دس��ت مي رود و آن وقت 
است که بايد شاهد مشکلات روزافزون ورزش کشورمان بعد از فروکش 

کردن تب کرونا باشيم.
فرصت را بايد غنيمت شمرد؛ کادر فني تيم ها و ملي پوشان تلاش می کنند تا 
با آمادگي کامل راهي مسابقات کسب سهميه المپيک شوند و در اين ميان 
حالا چشم اميد همه به مسئولان ورزش کشور است تا با مديريت درست و 

بهره بردن از زمان موجود بتوانند چالش جدي پيش رو را حل کنند.
فراموش نکنيم که فرصت اندک است و کار دشوار پس بايد از همين الان 
دست به کار شد و برنامه ريخت تا در برابر اين دو مشکل فراکرونايي، ورزش 
غافلگير نشود که اگر اين اتفاق بيفتد، آن زمان ديگری کاري از کسي بر 

نخواهد آمد و ورزش کشور ضربه اي سخت و جبران ناپذير خواهد خورد.

بزرگ ترين رويداد ورزشی دنيا تحت تأثير کرونا
نرمش ژاپنی ها و احتمال تعویق المپيک

يکی از بزرگ ترين دغدغه های دنيای ورزش در پی شيوع بيماری کرونا، 
برگزاری رقابت های المپيک2020 بود، تا جايی که بارها شايعه لغو يا به 
تعويق افتادن اين رقابت ها و حتی گرفتن ميزبانی آن از ژاپن مطرح شد. 
شايعه هايی که البته هر بار به شکلی رد شد، اما در نهايت، وزير المپيک ژاپن 
روز گذشته اعلام کرد اين کشور می تواند بازی های المپيک را تا پايان سال 

2020 به تعويق بيندازد.
    

شيوع ويروس کرونا طی هفته های اخير ورزش دنيا را به شدت تحت تأثير 
قرار داده، به طوری  که بسياری از رويدادهای بين المللی و حتی رقابت های 
داخلی برخی کشورها برای عدم تجمع و پيشگيری از اين بيماری ويروسی 
لغو شد، اما مهم ترين دغدغه جامعه ورزش همچنان برگزاری رقابت های 
المپيک توکيو بود، خصوصاً که ژاپنی ها مقاومت عجيبی در اطلاع رسانی 
در خصوص مبتلايان اين کشور به کرونا و مرگ و مير ناشی از اين ويروس 
داش��تند و پنهان کاری ها از دادن آمار واقعی، نگرانی ها را بيشتر و بيشتر 
می کرد و به همان اندازه نيز شايعه گرفتن ميزبانی از اين کشور و همچنين 

لغو اين رقابت ها را نيز داغ تر  کرد.
    

بسياری هم مانند کوان گوسپر، عضو افتخاری کميته بين المللی المپيک و 
نماينده اقيانوسيه بر اين باور بودند که با توجه به زمان کم باقی مانده تا آغاز 
المپيک 2020 در ژاپن و شيوع جهانی ويروس کرونا اين رقابت ها با عدم 
تغيير شرايط بايد به صورت کامل لغو شود. با وجود اين چند روز قبل بود که 
توماس باخ به رغم آنکه گفته می شود در طول اين مدت 900 نفر در ژاپن به 
کرونا مبتلا شده و هشت نفر نيز در همين راستا جان خود را از دست داده اند 
)هرچند که بسياری بر اين باورند اين آمار واقعی نيست و تعداد مبتلايان و 
حتی مرگ و مير ژاپنی ها به دليل کرونا خيلی بيشتر از اين حرف هاست( 
در خصوص ش��ايعات مطرح ش��ده پيرامون تعويق احتمالی بازی های 
المپيک 2020 توکيو به دليل شيوع ويروس کرونا آب پاکی را روی دست 
همه ريخت و تأکيد کرد که کميته برگزاری بازی های المپيک ملزم است با 
رعايت کليه نکات و موضوعات مورد نظر، اين رقابت ها را در سطح قابل قبول 

و طبق برنامه، در موعد مقرر و در تابستان سال جاری برگزار کند.
    

بعد از آنکه رئيس کميته بين المللی المپيک تأکيد کرد اين رقابت ها در 
موعد مقرر برگزار می شود، روزنامه ديلی ميل انگليس طی گزارشی مدعی 
شد احتمال دارد المپيک 2020 توکيو بدون حضور تماشاگر برگزار شود: 
»رهبران سازمان بهداشت جهانی و فدراسيون های رشته های مختلف 
ورزشی به طور جدی نگران شيوع گسترده ويروس کرونا هستند. در همين 
راستا گزينه برگزاری المپيک 2020 بدون حضور تماشاگر و تماشای آن از 
طريق تلويزيون در کميته بين المللی المپيک )IOC( مورد بحث و بررسی 
قرار خواهد گرفت. هرچند که گزينه انتقال المپيک 2020 از توکيو به مکان 
ديگری نيز همچنان روی ميز است، اما ژاپن با سرمايه گذاری 12 ميليارد 

دلاری مخالفت جدی خود را با اين پيشنهاد ابراز کرد.«
    

در حالی که به واس��طه تأکيد باخ بر برگزاری المپيک توکيو در تاريخ مقرر 
مخالفان اين مس��ئله در پی يافتن راهی ديگر بودند برای برگزاری هرچه 
بی خطرتر المپيک 2020، روز گذشته وزير المپيک ژاپن اعلام کرد اين کشور 
می تواند بازی های المپيک را تا پايان سال 2020 به تعويق بيندازد تا روزنه 
اميدی برای پيشگيری از شيوع هرچه بيشتر اين بيماری به واسطه برگزاری 
رقابت های المپيک ايجاد شود. در همين راستا رويترز نوشت، با توجه به شيوع 
ويروس کرونا، توکيو در ارتباط با کميته بين المللی المپيک )IOC( اين اجازه 
را داد تا پايان سال جاری بازی های المپيک 2020 به تعويق بيندازد و سيکو 
هاشيموتو، وزير المپيک ژاپن نيز در اين باره گفت که اين قرارداد خواستار 
برگزاری بازی ها در سال 2020 است که معنای آن می تواند اجازه برای تعويق 
بازی ها باشد. با وجود اين او در ادامه با پرهزينه بودن لغو اين رقابت ها ادامه داد 
که دولت توکيو متعهد به برگزاری بازی ها در تاريخ 2۴ جولای است: »ما تمام 
تلاش خود را می کنيم تا مطمئن شويم بازی ها طبق برنامه برگزار می شود. 
هرگونه توقف در برگزاری بازی ها هزينه بر اس��ت.« ب��ا وجود اين برخلاف 
هميشه که ژاپنی ها به شدت تعويق، لغو يا انتقال المپيک به کشوری ديگر 
را به رد می کردند، اين بار می توان شاهد اندکی نرمش در لحن وزير المپيک 
ژاپن بود که اين می تواند به معنای احتمال تعويق بازی های المپيک به منظور 

پيشگيری از شيوع هرچه بيشتر ويروس کرونا باشد.

ليگ برتر بسکتبال تا فروردین 99 تعطيل شد
برگزاری مرحله پلی آف ليگ  برتر بسکتبال به فروردين 99 موکول شد. 
در پايان جلسه مديران باشگاه ها با مسئولان فدراسيون بسکتبال قرار بر 
اين شد مرحله پلی آف ليگ از تاريخ 15 اسفند به تاريخ 25 فروردين 99 
منتقل شود. بازی های پلی آف هم چون گذشته سه از پنج برگزار خواهد 
شد. نکته مهمی که در اين جلسه مطرح ش��د، اين بود که اگر شرايط 
برگزاری مسابقات با توجه به شيوع کرونا از 25 فروردين 99 نيز وجود 

نداشت، پرونده ليگ برتر بسکتبال مردان در فصل 99-98 بسته شود.

به جام جهاني هند نمی رسيم 
ناصر رسولي، سخنگوی فدراسيون تيراندازی گفت: »کميته برگزاری 
مسابقات جام جهانی هند خواس��ته که در صورت شرکت ايرانی ها در 
مسابقات، ورزش��کاران کش��ورمان 1۴ روز در قرنطينه باشند که اين 
موضوع با توجه به نزديکی مس��ابقه امکان ندارد. البته ما با فدراسيون 
جهانی تيراندازی مکاتباتی انجام داديم تا اگر اي��ن امکان وجود دارد، 
تغييراتی داشته باشند. علاوه بر ايران، چند کشور ديگر نيز با اين مشکل 
درگير هس��تند. اميدواريم که ساير کش��ورها نيز با آنها مکاتبه کنند و 

مسابقات به تعويق بيفتد.«

براي المپيکي شدن کم نمي گذارم 
بهمن نصيری، قهرمان قايقراني روئينگ آسيا گفت: »مطمئن باشيد در 
تمرينات و مسابقه چيزی کم نمی گذارم تا به سهميه المپيک برسم. با به 
تعويق افتادن مسابقات انتخابي فرصت بيشتری برای تمرين داريم و بيشتر 
آماده می شويم. در حال حاضر هم شرايطم خوب است. اسپانسری هم که 
پيدا کرده ايم کمک زيادی به ما  می کند و مکمل هايمان را تهيه می کند. از 
آن طرف رئيس فدراسيون هم در تلاش است تا دغدغه های ما کمتر شود 
که تشکر می کنم. ما هم فقط تمرين می کنيم تا در مسابقات نتيجه بگيريم. 
نمی توان چيزی را به طور قطعی پيش بينی کرد، اما من برای گرفتن سهميه 
تمرين می کنم. چند ماه دوری از خانواده را تحمل می کنم تا به س��هميه 
برسم و مطمئن باشيد نه در مسابقه و نه در تمرينات چيزی کم نمی گذارم. 

اميدوارم روز مسابقه، روز من باشد و با قدرت سهميه بگيرم.«


